
Generalforsamling 2015 

Tirsdag den 17. marts 2015 afholdtes bestyrelsesforeningens ordinære generalforsamling.  
Mødet fandt sted på Rysensteen Gymnasium, i lokalerne placeret på Flæsketorvet 60, 3. sal.  
  
I alt var 31 gymnasier tilmeldt.   
  
  
1. Valg af dirigent 
Foreningens formand, Hans Peter Jensen, bød de fremmødte velkommen og foreslog 
samtidig Nils-Georg Lundberg, bestyrelsesformand for Hjørring Gymnasium og HF, som 
dirigent, hvilket blev enstemmigt vedtaget. 
Dirigenten takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var rettidig varslet i 
forhold til vedtægterne.  
  
2. Formandens beretning 
Formandens beretning var udsendt på forhånd, så foreningens formand, Hans Peter Jensen, 
indskrænkede derfor sin fremlæggelse til en kort gennemgang af punkterne i beretningen. 
  
Der ud over orienterede formanden om, at Undervisningsministeriet netop har igangsat en 
række initiativer målrettet bestyrelserne med titlen ”Bestyrelserne i front for kvaliteten!” I 
skrivelsen, der allerede er tilgået gymnasierne, skitsers tre af de initiativer, der vil blive 
iværksætte her i 2015. 
  
Forsamlingen diskuterede vigtigheden af at være på forkant med udviklingen af initiativer på 
området og vigtigheden af, at foreningens synspunkter bliver hørt og taget til indtægt i de rette 
sammenhænge eksempelvis vigtigheden af, at såvel rektorer, bestyrelser og foreningen ikke 
tages til indtægt for initiativer, som foreningen ikke har været med til at udvikle.  
  
Desuden debatterede forsamlingen chefløn, relationerne til vores samarbejdspartnere og 
efterårets arbejde på det politiske niveau i forbindelse med regeringens udspil til en revision af 
det almene gymnasium. 
Herefter blev beretningen godkendt. 
  
3. Godkendelse af regnskab 2014 og budget 2015  



Bestyrelsens formand, Hans Peter Jensen, fremlagde foreningens regnskab for 2014 som blev 
udleveret på generalforsamlingen. Det var påtegnet af Thorvald Rein, Statsautoriseret 
Revisionsaktieselskab. 
  
Formanden fremhævde, at bestyrelsen havde fundet PricewaterhouseCoopers Statsautoriseret 
Revisionspartnerselskab, som hidtidig havde været foreningens revisor, for dyr og bl.a. af den 
årsag havde valgt at skifte revision. Den beslutning faldt forsamlingen var i modstrid  med 
foreningens vedtægter, og selv om forsamlingen havde forståelse for bestyrelsens 
bevæggrunde, fandt man, at revisionsskiftet i utide var så alvorlig, at bestyrelse i den 
sammenhæng fik tildelt en næse.   
  
Med udgangspunkt i det omdelte budget for 2015 har bestyrelsen foreslået en 
kontingentforhøjelse stigende fra 6.000 kr. til 8.000 kr. p. a. 
  
Bestyrelsens formand motiverede forslaget og fremhævet blandt andet, at forening for andet 
år i træk havde kørt med underskud, og at det med den nye administrative struktur, 
ansættelsen af en ny sekretariatsleder/chefkonsulent samt ønsket om fremadrette at kunne 
indgå i relevante projekter og analyser, også ville medføre underskud for regnskabsåret 2015, 
såfremt man ikke forhøjede kontingentet. 
  
Herefter blev budget for 2015 og bestyrelsens forslag om kontingentregulering med 2.000 kr. 
enstemmigt godkendt. 
  
Forsamlingen egnedes desuden om, at de fremtidige årsrapporter, (fra og med årsrapporten for 
2015) indeholder årets budget og forrige års regnskab, således at den realiserede 
resultatopgørelse kan afspejles direkte i det vedtagne budget og sammenlignes med det 
foregående års forbrug. 
  
4. Valg af revisor 
Bestyrelsen indstillede til valg af Thorvald Rein, Statsautoriseret Revisionsaktieselskab, hvilket 
blev enstemmigt vedtaget. 
  
5. Nye vedtægter i GBF  



Jens Otto Nystrup, bestyrelsesformand for Holstebro Gymnasium og HF motiverede 
bestyrelsens forslag om udkast til nye vedtægter.  
  
Herefter gennemgik dirigenten paragrafferne i kronologisk orden, hvorefter vedtægterne efter 
en kort diskussion blev vedtaget med følgende tilføjelser: 
        
        § 2. Formål 
               - efter første bullit indsættes: ”Foreningen kan i øvrigt arbejde med:” 
               - tredje bullit andres til: ”At indgå i et positivt og konstruktivt samarbejde med 
Undervisningsministeriet, relevante myndigheder, samt andre foreninger og aktører, der har relationer 
til gymnasieområdet.” 
  
  
         § 4. Generalforsamling  
               - anden punkt i ”Dagsorden for den ordinære generalforsamling skal mindst indeholde 
følgende punkter:” ændres til ”Bestyrelsen fremlægge fremlægger beretning om foreningens 
virksomhed til godkendelse.  
  
               - fjerde punkt i ”Dagsorden for den ordinære generalforsamling skal mindst indeholde 
følgende punkter:” ændres til: ”Forelæggelse og godkendelse af budget og kontingent for det 
kommende år.” 
  
   
6. Valg til bestyrelsen. 
Dirigenten, Nils-Georg Lundberg, konstaterede, at der jf. gældende vedtægter skulle være tre 
medlemmer på valg i lige år og tre i ulige år. Men grundet ekstraordinær generalforsamling i 
2014, hvor det blev valgt nye medlemmer, var det kommet uorden, således af fire medlemmer 
var valgt ind i 2014. Bestyrelsen havde derfor valgt at vægte kriteriet om en valgperiode på 2 år 
forud for reglen om tre medlemmer på valg. Dirigenten fremhævede, at der med vedtagelsen af 
de nye vedtægter, jf. punkt 5., og vedtagelsen om valg at suppleanter, vil kunne reguleres 
fremadrettet.   
  
Dette var der ingen indsiger imod.  



Med formalia på plads orienterede dirigenten herefter om, at Bodil Due, Risskov Gymnasium og 
Jan Bendix, Struer Statsgymnasium begge havde siddet i to år, og derfor var på valg, og begge 
var villige til genvalg. Desuden konstaterede dirigenten, at der jf. gældende vedtægterne ikke 
var indkommet andre forslag. Herefter blev Bodil Due og Jan Bendix enstemmigt genvalgt. 
   
7. Eventuelt. 
Der var intet under dette punkt. 
  
Formanden takkede dirigenten for god ledelse af generalforsamlingen. 
 


